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Geachte heer Fritz, 

 

 

Op 9 maart 2010 heeft u vragen gesteld ex artikel 38 R.v.O. over het uistel van het 

nieuwbouwproject Italiëlaan. Met deze brief geven wij antwoord op uw vragen.  

Hieronder is uw vraag steeds cursief weergegeven, waarna het antwoord van het 

college volgt. 

 

1. Hoe oordeelt uw College over de aankondiging van Pré Wonen om de 

nieuwbouw aan de Italiëlaan uit te stellen tot tenminste 2014?  

Wij hebben de directie van Pré Wonen over het project Italiëlaan om opheldering 

gevraagd. Ons college is namelijk van mening dat wij bij het voornemen van Pré 

Wonen om de herstructureringsplannen voor de Italiëlaan uit te stellen, van te voren 

en volledig geïnformeerd en betrokken hadden moeten worden.  

Wij hebben moeite met het voorgenomen uitstel. Het betreft een plan waarvoor 

circa 2 jaar geleden reeds sociale huurwoningen zijn gesloopt in een kwetsbaar deel 

van onze stad. De keuze van Pré Wonen voor uitstel leidt tot vertraging van de 

afronding van de noodzakelijk herstructurering van Europawijk-Zuid. 

 

In reactie op onze vraag heeft de directie van Pré Wonen aangeven dat zij het 

besluit tot uitstel met grote moeite heeft moeten nemen. De positie van de bewoners 

telt voor hen zeer zwaar. Vandaar dat de bewoners een andere woning en een extra 

verhuiskostenvergoeding aangeboden hebben gekregen. Verder is afgesproken dat 

bewoners die nu besluiten een andere woning te accepteren en later toch terug 

willen keren naar de nieuwbouw aan de Italiëlaan hiervoor de gelegenheid krijgen. 

De komende weken vinden huisbezoeken plaats waarbij de bewoners hun keuze 

kunnen aangeven. 

 

Voor de volledigheid melden wij hier dat Pré Wonen voortvarend is begonnen met 

vier andere projecten in Europawijk-Zuid. Verder is Pré Wonen vorig jaar nog 
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gestart met drie andere projecten in Haarlem en drie projecten in Beverwijk. Dit 

gecombineerd met de tegenvallende verkopen in de bestaande bouw heeft Pré 

Wonen tot uitstel van de nieuwbouw Italiëlaan gedwongen. 

De wel gestarte projecten zijn overigens deels projecten overgenomen van 

commerciële ontwikkelaars die deze niet van de grond kregen. Door toedoen van 

Pré Wonen zijn De Haarlemse School en A.L. Dyserinkstraat gelukkig wél gestart. 

 

2. Verwacht u soortgelijke vertragingen bij andere projecten van de corporaties, 

waardoor bewoners ook langer zullen moeten wachten op terugkeer in reeds 

gesloopte woningen? En wat doet u om dit te voorkomen? 

Voor Pré Wonen is het project Italiëlaan het enige sociale project waar een 

degelijke vertraging aan de orde is. Ons college heeft geen signalen ontvangen dat 

er nog andere sloopnieuwbouwprojecten in Haarlem zijn, die het risico lopen op een 

vergelijkbare manier te vertragen.  

Verder willen wij met alle corporaties afspreken dat wij  (mocht zich bij hen 

onverhoopt vergelijkbare situaties voordoen) tijdig en volledig worden 

geïnformeerd en bij de herziening van plannen worden betrokken. 

 

3. Wat voor afspraken zijn er in het Algemeen Sociaal Plan Stedelijke 

Herstructurering Haarlem tussen gemeente, corporaties en huurderorganisaties 

gemaakt over dit soort situaties, waarin terugkeer wordt belemmerd door 

vertraging van bouwprojecten? Zijn deze afspraken naar uw oordeel voldoende, of 

zouden ze moeten worden aangescherpt? 

In het Algemeen Sociaal Plan (ASP, van 13 mei 2009) die de afspraken tussen 

corporaties, huurders(organisaties) en gemeente weergeeft over de positie van 

bewoners bij sloop en nieuwbouw, zijn geen specifieke afspraken gemaakt over dit 

soort situaties. Ten tijde van het opstellen van het ASP was er nog geen sprake van 

een economische crisis en werd door geen van de betrokken partijen aan dergelijke 

situaties gedacht. 

De afspraken in het ASP hebben tot nu toe altijd voldaan om de huurderbelangen te 

waarborgen. Nu gebleken is dat huurders bij ernstige vertraging van 

sloopnieuwbouwprojecten (ernstig) gedupeerd kunnen raken, zal ons college met de 

corporaties overleggen of aanscherping van de bepalingen in het ASP op dit punt 

nodig is. 

 

4. Wat voor afspraken zijn er in de Raamovereenkomst Transformatie Haarlemse 

Woonwijken tussen gemeente en corporaties gemaakt over dit soort situaties? Zijn 

deze afspraken naar uw oordeel voldoende, of zouden ze moeten worden 

aangescherpt? 

In de Raamovereenkomst Transformatie Haarlemse Woonwijken zijn geen 

afspraken en bepalingen opgenomen die in soortgelijke uitzonderlijke situaties 

voorzien. De Raamovereenkomst regelt voornamelijk de programmering van 

werkzaamheden bij de aanpak van woningen en woonomgeving, de gezamenlijke 

financiering van de werkzaamheden aan de woonomgeving en in hoofdlijnen de 

wijze van samenwerken.  

Het aanscherpen of aanvullen van afspraken, indien nodig, zullen (zie ook ons 

antwoord op vraag 3) in het Algemeen Sociaal Plan moeten plaatsvinden. 
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5. Bent u bereid om bij sloopnieuwbouwprojecten met de corporaties afspraken te 

maken om pas over te gaan tot definitieve ontruiming en sloop wanneer er 

zekerheid bestaat dat de nieuwbouw ook volgens planning zal worden uitgevoerd? 

Een corporatie sloopt in principe niet eerder dan noodzakelijk is, vanwege het 

bouwrijp maken voor een nieuw project. Immers, zit daar meer tijd tussen, dan is er 

sprake van onnodige huurderving en onnodige overlast voor de betrokken 

bewoners. Pré Wonen heeft aangegeven dat Italiëlaan als een uitzondering moet 

worden gezien. 

Voordat wij hierover een definitief standpunt innemen over extra afspraken, willen 

wij eerst de reacties van de Haarlemse corporaties afwachten.  

Wij zullen de leden van de gemeenteraad op de hoogte houden van verdere 

ontwikkelingen en gaan er vanuit dat uw vragen op dit moment voldoende zijn 

beantwoord. 

 

 

Met vriendelijke groet, 
 
het college van burgemeester en wethouders, 
 
de secretaris, de burgemeester, 
 
 
 
 
ing. S.M.M. Borgers mr. B.B. Schneiders 

 

 

 


